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CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 15.04.2022, în şedinţa extraordinară-de îndată a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 44 din 15.04.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 

11 consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 44/15.04.2022. Materialele înscrise pe 

ordinea de zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie și WatsApp.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Prezentare punct de vedere Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei 

2. Aprobare proces-verbal ședința ordinară din 31.03.2022 

3. Aprobarea schimbării temporare a Sediului administrativ al Consiliului Local şi al Primăriei 

comunei Leorda, în clădirea corp administrativ Sală de sport şcolară din localitatea Leorda, pe 

timpul derulării proiectului de investiţii „Demolare sediu primărie, construire sediu primărie, 

sistematizare verticală, utilități și firmă luminoasă, în comuna Leorda, județul Botoșani” 
4. Aprobarea  cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a obiectivului „DEZVOLTAREA 

REȚELELOR INTELIGENTE DE DISTRIBUȚIE A GAZELOR NATURALE ÎN VEDEREA 

CREȘTERII NIVELULUI DE FLEXIBILITATE, SIGURANȚĂ ȘI EFICIENȚĂ ÎN OPERARE, 

PRECUM ȘI DE INTEGRARE A ACTIVITĂȚILOR DE TRANSPORT, DISTRIBUȚIE ȘI 

CONSUM FINAL ÎN COMUNA LEORDA ȘI LOCALITĂȚILE APARȚINĂTOARE(BELCEA, 

COSTINEȘTI, DOLINA, LEORDA, MITOC), JUDEŢUL BOTOŞANI”, conform prevederilor 

O.U.G. nr. 95/2021 pentru aprobarea Programului Național de Investiții „Anghel Saligny” 

5. Aprobarea devizului estimativ şi a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 

investiţii „Demolare sediu primărie, construire sediu primărie, sistematizare verticală, utilități 

și firmă luminoasă, în comuna Leorda, județul Botoșani” 

6. Aprobare a proiectului și a cheltuielilor aferente proiectului “Elaborarea în format digital a 

documentației de amenajarea teritoriului și de urbanism-Plan Urbanistic General pentru 

comuna Leorda, județul Botoșani” 

 

Se supune la vot ordinea de zi propusă de dl. primar. Se aprobă cu un număr de 11 

voturi pentru.  

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Prezentare punct de vedere Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi 

Administraţiei 

 

Dl. primar roagă pe dl. secretar să prezinte acest punct de vedere. 

Dl. secretar - A fost înaintat şi către consilierii locali spre studiu anterior prezentării. Dă citire 

punctului de vedere, explicând de ce s-a solicitat. Citeşte paragrafele cele mai importante, 

legate de modul de înregistrare şi transmitere al şedinţelor de consiliu. Citeşte şi din punct de 

vedere emis de către Prefectura Neamţ emis pentru o speţă asemănătoare. Explică din nou, ca 

şi în şedinţa suspendată cele citite. 

Dl. Grădinaru: aveţi perfectă dreptate în ceea ce spuneţi. Dar legea mai spune că trebuie 

transmise. De ce nu le transmiteţi dumneavoastră dle. primar şi eu voi ănceta să le mai 

transmit. Cetăţenii au dreptul să afle ce se întâmplă aici. Eu consider că este legal să transmit 

pe facebook. Acesta este catalogat spaţiu public. 



Dl. Maloş: cred că nu aţi înţeles ce a citit dl. secretar. Consilierii nu sunt de acord cu filmarea 

de către dumneavoastră.  

Se supune la vot din nou dacă consilierii locali sunt de acord ca şedinţa să fie filmată. 

Se înregistrează 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

Dl. Grădinaru: aştept sancţiunile dle. preşedinte. Filmaţi dumneavoastră dle primar. 

Dl. primar: închideţi telefonul că filmez eu. 

Dl. Grădinaru: dar live. 

Dl. primar: eu filmez şi pun pe pagina primăriei. Nu scrie că eu trebuie să transmit live. 

Dl. Grădinaru: nu am garanţia că transmiteţi. 

Dl. primar: acum aduc un angajat al primăriei şi îl pun să filmeze. 

Dl. Grădinaru: trebuie să achiziţionaţi un aparat pentru primărie. 

Dl. primar: desemnează persoana care să filmeze şi comunică dlui. Grădinaru să închidă 

telefonul. Şedinţa va fi înregistrată şi publicată pe site-ul primăriei, nu pe facebook. 

Dl. Grădinaru: refuză să închidă telefonul. Vă rog să transmiteţi live pe facebook. 

Dl. Angheluşi: fiecare primărie are un regulament nu toate au la fel. 

Dl. Grădinaru: scrie undeva în regulament? 

Dl. secretar: scrie clar în cod, că înregistrarea se face cu acordul Consiliului Local. Este destul 

de relevant. 

Dl. Grădinaru: am jignit pe cineva?  

Urmează o serie de discuţii contradictorii între dl. Grădinaru şi ceilalţi consilieri. (reproduse 

mai jos):  

Dl. Malos: De cand stiu eu a-ti fost în opozitie distructiva. 

Dl. Gradinaru: Am fost constructiv la bursele pentru copii, am vrut sa o fac de la 200 lei cat a 

dat Guvernul, am vrut sa o fac 300 lei, dumeavoastra nu a-ti votat. Chiar dumeavoastra nu a-ti 

votat, a-ti fost împotriva. 

Dl. Malos: A-ti fost împotriva bursei de la stat. 

Dl. Gradinaru: Pur si simplu era o hotarare de Guvern, prin ordin de Ministrul Educatiei, si 

nici nu m-ai trebuia hotarare de Consil local, dl. Malos. 

Dl. Gradinaru: Continui filmarea si dupa terminarea sedintei. 

Dl. Malos: Propune a doua sanctiune pentru dl. Gradinaru Viorel. 

Dl. Urigiuc: Prima sanctiune care a fost? 

Dl. Malos: A fost avertisment, dl. Urigiuc, daca nu a-ti auzit cumva. Dl. Malos: Rropun si a 

doua, va rog sa încetati, daca nu sa parasiti sala. Dl. Gradinaru: Dati-ma afara
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Dl. Malos: 0 sa va dau si afara, sa stiti. Asta urmariti, numai scandal. Dl. Gradinaru: Nu, dl. Vice-

primar. 

Dl. Malos: Asta a-ti urmarit de prima data. Nu am vazut niciodata fara cearta. 

Dl. Gradinaru: Nu fac cearta, pentru transparenta, transmit sedinta de consiliu. V-am spus, 

transmitetio dumneavoastra pe facebook, pentru ca este spatiul public. Va rog transmitetio si eu 

închid telefonul, dar sa fie pe facebook. 

Dl. Malos: Nu hotarati dumeavoastra cum trasmitem. 

Dl. Gradinaru: Sa vada si cetatenii cum votam, cum le rezolvam problemele, cum cautam solutii 

pentru binele cetatenilor. 

Dl. Malos: Dumneavoastra credeti ca prin filmare, prin jalba în protap faceti cumva bun comunei? 

Dl. Gradinaru: Aduc bun pentru ca cetatenii au dreptul la informatie, transparenta d-le vice-

primar. 

Dl. Malos: Nu ajutati cu nimic la buna dezvoltare a comunei Leorda. 

Dl. Gradinaru: Cand voi fi ordonator principal de credite, si voi fi primar, atunci am sa ajut mult 

mai mult. 

Dl. Malos: Asteptati sa va vina randul, daca v-a veni. 

 

Dl. Grădinaru: spune că dacă Guvernul a stabilit valoarea bursei nu mai era necesară hotărârea de 

consiliu local privind bursele. 

Dna. Marin: sancţionaţi-l pe dl. Grădinaru şi continuaşi şedinţa. Căutaţi alte modalităţi să-l daţi 

afară. Dacă el s-a lipit de scaun o să căutaţi alte modalităţi. 

Dl. Urigiuc: uitaţi cum este aşezat steagul României pe perete. Nu este corect pus. 

Dl. Maloş: vă rog să nu ne abatem de la subiect. 

Dl. primar: de ce nu respectaţi cetăţenii comunei şi vă construiţi case pe domeniul public. 

Dna. Marin: bine că nu am luat pământul cu japca. 

Dl. primar: eu nu am luat la nimeni cu japca. 

Dl. secretar: încearcă să calmeze spiritele şi propune dlui Grădinaru o soluţie de ieşire din această 

situaţie: dacă a fost adusă o persoană care să filmeze şi să publice. 

Dl. Grădinaru: anagajatul primăriei are altă treabă. El este plătit să facă altceva. 

Dl. secretar: dl. primar a dat sarcină acelui angajat să filmeze. El răspunde de acest aspect, nu este 

treaba dumneavoastră. 

Dl. Grădinaru: nu are un aparat de înregistrare omologat. Este problema mea, că sunt consilier 

local. 

Dl. secretar: dar al dumneavoastră este omologat? De ce al dumneavoastră este bun şi al ei nu? 

Dl. Grădinaru refuză să înceteze cu filmarea. 

Dl. Maloş: aplică sancţiunea cu excluderea din sala de şedinţă. 

Acesta refuză să părăsească sala. Solicită ca şedinţa să fie transmisă pe facebook, nu pe pagina 

primăriei. 

Din nou discuţii fără rost ce nu pot fi reproduse. 

 

Se continuă şedinţa, deoarece este necesar totuşi adoptarea hotărârilor de consiliu, pentru a 

se continua în bune condiţii implementarea lor. 

 

Dl. Grădinaru: solicită lămuriri cu privire la hotărârea legată de darea în folosinţă a cimitirelor şi 

cu membrii din comisia de evaluare secretar general. De ce nu sunt pe site. 
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Dl. secretar: vor fi încărcate când vor fi finalizate, fără probleme. Volumul de muncă este mare şi 

nu am reuşit. Sunt necesare niste completări la hotărârea cu darea în folosinţă. 

Dl. Grădinaru: Aveţi obligaţia să le încărcaţi pe site. Eu am solicitat să fie retrasă de pe ordinea de 

zi şi nu aţi fost de acord. 

Dl. secretar: nu eu trebuie să le retrag, ci iniţiatorul proiectului. Voi rectifica erorile apărute în 

redactarea procesului verbal. Este normal să greşim când lucrăm. Voi rectifica cele semnalate prin 

petiţia dumnealui, pentru a nu mai fi probleme. 

Din nou discuţii care nu pot fi reproduse. 

 

2. Aprobare proces-verbal ședința ordinară din 31.03.2022 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

3. Aprobarea schimbării temporare a Sediului administrativ al Consiliului Local şi al Primăriei 

comunei Leorda, în clădirea corp administrativ Sală de sport şcolară din localitatea Leorda, 

pe timpul derulării proiectului de investiţii „Demolare sediu primărie, construire sediu 

primărie, sistematizare verticală, utilități și firmă luminoasă, în comuna Leorda, județul 

Botoșani” 

 

Dl. primar- prezintă proiectul, ce a fost înaintat tuturor comisiilor de specialitate. Este necesar pentru 

a se putea continua cu proiectul de demolare şi apoi construcţie sediu nou. 

  

Dl. Grădinaru - legat de acest proiect, trebuie să examineze condiţiile de acolo DSP-ul. Să 

confirme că acolo se poate desfăşura activitatea. Angajaţii nu sunt nici refugiaţi şi nici sinistraţi. 

Să fie cerut punct de vedere şi de la ISU. Normele de sănătate şi securitate în muncă trebuie 

tratate cu seriozitate. Voi fi de acord cu proiectul acesta doar dacă se vor obţine aceste avize. 

Eu nu îmi asum să votez acest proiect. 

Dl. Angheluşi - noi doar aprobăm. Dacă nu le v-a obţine o să răspundă. 

 Dl. primar - toate avizele vor fi obţinute ulterior, noi trebuie să aprobăm mutarea. 

 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru şi 2 împotrivă. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

4. Aprobarea  cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a obiectivului 

„DEZVOLTAREA REȚELELOR INTELIGENTE DE DISTRIBUȚIE A 

GAZELOR NATURALE ÎN VEDEREA CREȘTERII NIVELULUI DE 

FLEXIBILITATE, SIGURANȚĂ ȘI EFICIENȚĂ ÎN OPERARE, PRECUM ȘI DE 

INTEGRARE A ACTIVITĂȚILOR DE TRANSPORT, DISTRIBUȚIE ȘI 

CONSUM FINAL ÎN COMUNA LEORDA ȘI LOCALITĂȚILE 
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APARȚINĂTOARE(BELCEA, COSTINEȘTI, DOLINA, LEORDA, MITOC), 

JUDEŢUL BOTOŞANI”, conform prevederilor O.U.G. nr. 95/2021 pentru 

aprobarea Programului Național de Investiții „Anghel Saligny” 

 

Dl. primar - prezintă proiectul, ce a fost înaintat tuturor comisiilor de specialitate. A fost aprobată 

mai demult dar prin alt program şi este necesară o nouă aprobare. 

Dl. Grădinaru - este bun. Ne confruntăm cu el de ani şi ani, tot depunem şi nimic. Acum consider 

şi sunt ferm convins că acest proiect plătim din bugetul local  diverşi consultanţi şi avize şi facem  

risipă şi nu se finalizează. Voi vota pentru susţinerea dezvoltării comunei, mai mult decât susţin 

liberalii educaţia. Sper să se aprobe dle. primar! 

Dl. primar - niciodată nu am plătit consultanţa înainte, să ştiţi!  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

5. Aprobarea devizului estimativ şi a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul 

de investiţii „Demolare sediu primărie, construire sediu primărie, sistematizare 

verticală, utilități și firmă luminoasă, în comuna Leorda, județul Botoșani” 
 

Dl. primar - prezintă proiectul. A fost înaintat comisiilor de specialitate. 

Dl. Grădinaru - vreau să felicit pe dl. secretar şi pe dna. Paula de la achiziţii publice. Aceste 

două devize de aici este foarte corect întocmit, nu ca cel de la iluminatul public. Se poate 

totuşi. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

6. Aprobare a proiectului și a cheltuielilor aferente proiectului “Elaborarea în format 

digital a documentației de amenajarea teritoriului și de urbanism-Plan Urbanistic 

General pentru comuna Leorda, județul Botoșani” 

 

Dl. primar - prezintă proiectul. A fost înaintat comisiilor de specialitate. A mai fost o 

încercare, aşa cum s-a mai spus, prin 2006, dar nu s-a finalizat nici până astăzi în 2022, deşi 

au fost plătiţi nişte bani. S-a făcut un proces verbal atunci, aşa cum spune dl. Grădinaru şi 

imediat s-a făcut şi plata. Căutăm firmă pentru elaborare. Dacă o să mai fie nevoie vom 

participa şi noi. Se va proceda conform legislaţiei. Sunt bani acordaţi de guvern prin... 

Dl. secretar: sunt bani acordaţi prin PNRR. 

 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

MALOȘ VALERIAN                        LUNGU CORNEL 


